
A tisztulás első jele a zűrzavar 
 

„Szeretett fiaim, meneküljetek Szeplőtelen Szívembe. Krisztus dicsőséges uralmát nagy 

szenvedés előzi meg, amely az Egyházat és a világot hivatott megtisztítani, és teljes 

megújulásra vezetni. 

Jézus már megkezdte irgalmas művét, jegyese, az Egyház megújítására. 

Különböző jelekből láthatjátok, hogy az Egyház számára elérkezett a tisztulás ideje: ezek 

közül első a zűrzavar, amely benne uralkodik. Ez valóban a legnagyobb zűrzavar ideje. 

A zűrzavar behatolt az Egyház belsejébe, ahol mindent felforgatnak a dogmatika, a liturgia 

és a fegyelem területén.” 

Erről a tengerek partot érő nagy hulláma jut eszembe. Mielőtt a tenger tiszta vize elérné a 

partot, a víz visszahúzódik, kilátszik mindenféle szenny a fövenyen, és csak az után érkezik el 

a tiszta víz a partra. Valami ilyesmiről beszél itt a Szűzanya, hogy az Egyház tisztulása ugyan 

már elkezdődött, elindult a tiszta víz hulláma, de előbb be kell következni néhány dolognak, 

melyek a tisztulás előjeleinek tekinthetők. Ilyen a zűrzavar, a fegyelmezetlenség, a 

megosztottság, végül az üldöztetés. Ezek közül az első a zűrzavar. 

Azt mondja a Szűzanya (1979-ben!), hogy az Egyház belsejében már behatolt (múlt idő) a 

zűrzavar. Azt mondja, hogy Egyházunk történelmében ez a legnagyobb zűrzavar ideje. 

A zűrzavar jelei abban foghatók meg, hogy a dogmatika, a liturgia és a fegyelem területén 

mindent felforgatnak. Itt nincs meghatározva az, hogy ez csupán Vatikánra (Egyház belseje) 

vonatkozik-e, vagy netán több ország püspöki, bíborosi vezetésére is. Valószínűbb a második 

feltételezés. Ebből az átlag hívő valószínűleg nem sokat érzéket a saját plébániáján. Esetleg 

annyit, hogy időnként furcsa, ellentmondásos hírek jönnek ilyen-olyan dolgokról. 

Ez az üzenet 38 évvel ezelőtt beszélt múlt időben a zűrzavar behatolásáról. Akkor ezt biztos, 

hogy nagyon kevesen vehették észre. Ma már elég feltűnőnek mondható a zűrzavar 

Egyházunk vezetésében, illetve a hívek között is időnként hitbeli dolgokban elég komoly 

egymásnak szegülést tapasztalhatunk. Ugyanazt az egyik pap így mondja, a másik amúgy. 

Zavarok vannak. Nagyon nehéz eldönteni, hogy melyik papra hallgassak inkább. Nagyon 

nehéz a tisztán látás ilyen időben. Hátha adódnak valamilyen konkrét kapaszkodási pontok. 

 

„Fiam igazságokat nyilatkoztatott ki számotokra, melyeket az Egyház mindörökre kifejtett és 

meghatározott isteni és tévedhetetlen tekintélyével. 

Ezek az igazságok megváltoztathatatlanok, miként megváltoztathatatlan magának Istennek 

az igazsága. Közülük sok képezi valóságos és sajátságos hittitkok részét, ezért az emberi 

értelem soha meg nem érti, és meg nem értheti azokat. 

Az embereknek alázattal kell ezeket elfogadnia a tiszta hit felindításával és Istenbe vetett 

erős bizalommal, mivel Ő nyilatkoztatta ki, és Ő tárja minden idők embere elé az Egyház 

Tanítóhivatala által. 

De ma elterjedt az az igen veszélyes irányzat, hogy be akarnak hatolni mindenbe és meg 

akarnak érteni mindent – még a misztériumot is. Így jutnak el odáig, hogy az igazságnak csak 

azt a részét fogadják el, amelyik emberi értelemmel felfogható. Magának Istennek a 

misztériumát akarják felderíteni. 

Visszautasítják azokat az igazságokat, amelyek értelemmel fel nem foghatók. Az egész 

kinyilatkoztatott igazságot igyekeznek ésszerűen újra kifejteni, abban a reményben, hogy 

mindenki számára elfogadhatóvá teszik.” 

Az üzenet további részéből teljesen egyértelmű a Szűzanya magyarázata alapján, hogy 

Egyházunknak vannak tévedhetetlen hittitkai. Ezek az olyan Istentől származó hitigazságok, 

melyeket a mi teremtett létünkben teljes mértékig soha meg nem érthetünk. A hit 

felindításával és az Istenbe vetett erős bizalommal elég sokmindent felfoghatunk ezekből, de 

az igazi, teljes mélységeket emberi létünk miatt elve képtelenek vagyunk átlátni, felfogni.  



A Szűzanya teljesen egyértelművé teszi, hogy az alázatos ember képes eljutni ezen 

hitigazságok valamilyen mélységéig. De ma igen sokféle technikával igyekeznek minket 

leszoktatni az alázatról. A körülöttünk levő társadalom sokféle tudatos és tudat alatti technikát 

alkalmaz, hogy az alázatot ne gyakoroljuk, vagy legalábbis csak igen ritkán. Pedig az alázat 

gyakorlása az emberi együttélésnek is jellemzően a kulcsát képezi. Ugyanígy az Isten felé 

történő megnyilvánulásunknál is az alázat az egyik legfontosabb cselekedetünk kell, hogy 

legyen. Amíg alázattal el nem tudom fogadni teremtett voltomat a Teremtő előtt, addig nem 

találhatom meg lelkem biztos nyugalmát. Addig a lázadás fog fel-fel lobbanni bennem, mely a 

sátán felé terelget, nem pedig az Isten felé. 

A ma felvilágosodott ember számára az alázat egy nagyon nehéz dolog. Ezért próbál 

mindenfélét kiokoskodni, hogy ne kelljen alázatot gyakorolni. Ennek eredménye, hogy még a 

hitigazságokat is meg akarja érteni, ezt pedig teremtett voltánál fogva nem fogja tudni 

megtenni. Mégis hogy látszólag megértse, ezért a rész igazságokat teljes igazságnak állítja be, 

és fogadja el, illetve fogadtatja el a jámbor emberekkel. Így reménykednek abban, hogy az 

ésszerűen kimagyarázott (rész)igazságok mindenki számára elfogadhatóvá teszik. Ez az ami 

komoly zavarokat idéz elő a tanításban. És ez a zavarosság nyugtalanná teszi a lelkeket. 

 

„Így tévedéssel rontják meg az igazságot. A tévedést a legveszélyesebb formában terjesztik, 

úgy, mint az igazság új és időszerű értelmezését. Azzal végzik, hogy még azokat az 

igazságokat is elferdítik, amelyek a katolikus hit alapját képezik. 

Nem tagadják nyilvánosan az igazságokat, hanem kétértelműen fejtik ki azokat. A hit 

tanításában megalkusznak az igazság és a tévedés legsúlyosabb összeegyeztetésével, miként 

az még soha nem fordult elő. 

Ennek befejeztével még beszélnek és vitatkoznak ugyan, de már többé nem hisznek, és így 

terjed a tévedés sötétsége. 

Az Egyház belsejében uralkodó és igazságait elferdítő zűrzavar az első jel, amely 

biztonsággal mutatja, hogy tisztulásának ideje elérkezett.” 

Egyértelmű és tiszta a Szűzanya további magyarázata a zűrzavar igazi okait illetően. Az alap 

igazságok nyílt támadásával valóban nem jellemző, hogy találkozhatnánk. Az viszont egyre 

többször jön elénk, hogy egy-egy új, izgalmas megvilágítást kap egy-egy hitünk alapjait 

érintő igazság. Ez adott esetben lehet, hogy ellentétben áll az eddigi tanítás egy-egy részével, 

de azt gyönyörűen lehet lebegtetni, mit egy új, izgalmas felfedezés, egy új, izgalmas 

megvilágítása hitünk egy-egy alap pillérének.  

 

„Az Egyház valóban Krisztus, aki titokzatos módon él köztetek.  

Krisztus az igazság. Az Egyháznak mindenkor Krisztus fényét kell tükröznie, ami az igazság. 

De ellenfelének most sikerült ravasz és megtévesztő munkájával nagy sötétséget terjesztenie 

belsejében. 

És ma az Egyházat sötétségbe borítja a sátán füstje.” 

Ezt VI Pál pápától hallottuk először, aki már múlt időben említette, hogy az ő idejében az 

Egyház belsejébe behatolt a sátán füstje. Ez a füst biztos, hogy azóta már komolyan mérgezett 

embereket az Egyház belsejében. Hasonlattal élve: ha egy zárt térbe behatol a füst, akkor 

idővel igen sokan füstmérgezés áldozatai lesznek. A sátán folyamatosan cselekszik, a mi 

szabad akaratunkból kimondott igenünket nem szokta megvárni – szemben az Istennek, aki 

csak a szabad akaratunkból kimondott igenünk, kérésünk után tud és akar cselekedni, segíteni. 

 

„A sátán főleg sok gyermekem értelmét és gondolatait homályosította el, elcsábítva őket a 

gőggel és a kevélységgel, és általuk borította sötétségbe az Egyházat.” 

Az alázat hiánya a sátán melegágya!!! 

 



„Titeket, az égi Édesanya szeretett fiait, titeket Szeplőtelen Szívem apostolait, ma arra hívlak 

meg: harcoljatok szóval és példátokkal, hogy mindinkább elfogadja mindeni az igazságot. Így 

a fény által győztök a zűrzavar sötétségén. 

Emiatt kell Fiam, Jézus Evangéliumát szó szerint megélnetek. 

Váljatok élő Evangéliummá! Aztán hirdetnetek kell mindenkinek erővel és bátran a megélt 

Evangéliumot. Szavatokban a Szentlélek ereje lesz, aki betölt titeket és a bölcsesség fénye, 

melyet égi Édesanyátok ad nektek.” (1979.01.28.) 

A Szűzanya arra hív minket (nem csak a papokat), hogy harcoljunk szóval és példával. 

Mindannyian tudjuk, hogy szóval harcolni sokszor egyszerűbbnek látszik, de sokkal kisebb a 

hosszú távú hatása, mint a példa. Hiszen a példa csak hosszú idő után hat, azaz hosszú 

alázatos gyakorlást követően. De ez a sokkal előremutatóbb. Sajnos régi tétel, hogy a 

nehezebb út szokott a biztosabb lenni.  

Ebben a szakaszban még két dologra figyelmeztet minket a Szűzanya. Az egyik, hogy az 

Evangélium szerinti szigorú életmódot éljük. Vagyis minden nap olvassunk egy szakaszt az 

Evangéliumból és elmélkedjünk el rajta, és igyekezzünk aznap aszerint élni (tehát ne esete 

félálomban olvassuk…). A másik pedig, hogy alázatos imában kérjük nap mint nap a 

Szentlélek hét ajándékát, különösen a bölcsesség ajándékát, mely segíteni tud a zűrzavaros 

világban történő eligazodásban, a tisztán látásban. Cselekedjünk, amíg nem késő! 
Jánossy Gábor 

(Gobbi atyán keresztül kapott üzenet alapján.) 
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